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Introduction 

 

Doha Academy is proud to have been selected by the Ministry of Education & Higher Education (MoEHE) 

to pilot its home-schooling initiative in 2024/25. This initiative is designed to help students who have 

been out of the mainstream education system for at least one academic year, or who are coming from an 

existing home-schooling program. This policy outlines the conditions established for home-schooling by 

the Private School Licensing Department of the MoEHE. 

 

What do we mean by home-schooling? 

 

A student enrolled in the home-schooling program at Doha Academy completes their studies from their 

home or other out-of-school setting chosen by their parent. Being home-schooled entitles such students 

at Doha Academy to receive the provision outlined below. 

 

Which students are eligible for home-schooling? 

 

The following criteria must be met in order for a student to be enrolled as a home-schooled student at 

Doha Academy: 

 

• The student must have been outside of the education system (not attending school) for the year prior 

to enrollment as a home-schooled student. Alternatively, they must be coming directly from another 

home-schooling provision. 

• The student must be eligible for Secondary Education and aged at least 12-years of age. 

• The student’s nationality (as per Passport / QID) must be British (as per our curriculum provision). 

• Home-schooling may well support the needs of students for whom attending school in person presents 

significant physical or emotional challenges.  
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Conditions of home-schooling: 

 

• A student enrolled at Doha Academy as a home-schooled student cannot also attend lessons or 

activities in person at school, with the exception of scheduled parent-teacher meetings and 

scheduled summative examinations.  

• Parents must follow the application procedures outlined below and complete the school’s home-

schooling agreement. 

• A student will be enrolled into the Year Group as per their age and MoEHE regulations. 

 

Our home-schooling provision: 

 

Home-schooled students enrolled at Doha Academy are members of the school community just as 

students attending in school are. Such students are fully-enrolled members of the school, but do not take 

up a physical seat in the school. 

 

As an all-inclusive school, we seek to support the needs of all students in their right to receive a high-

quality education regardless of their needs. The following outlines the provision for home-schooled 

students at the Doha Academy group of schools: 

 

• All lessons will be recorded on MS Teams for students to access in their own time and pace, thus not 

restricted the student to a particular time or schedule. This will encourage parents to develop with 

their child their own schedule appropriate to any additional needs that they may have. 

• If a student / parent wishes, upon request the student may attend a live lesson online. 

• Students will have access to the online learning resources applicable to the Year Group they’re 

enrolled in.  

• Students will be able to communicate via the messenger / chat channel on MS Teams with their 

teachers (e.g. to ask questions, seek more information, receive teacher feedback etc.). 

• Students will be able to upload their assignments / HW on a daily basis and have the work assessed 

by their teachers. 
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• Parents can request short meetings with their child’s teacher on a monthly basis to gain feedback on 

their child’s progress. 

• Parents can join (alone or with their child) scheduled, termly Parent-Teacher-Meetings with other 

students. 

• Students are expected to attend in-person all summative examinations (school and Ministry subjects). 

If required, separate provision in terms of school location will be arranged. 

 

What is not included in our home-schooling provision: 

 

• As stated, students cannot attend in-person lessons at the school or other school activities other than 

whole-school scheduled, termly Parent-Teacher-Meetings and summative termly examinations. 

• Out-of-hours or separate 1-2-1 tuition is not provided by the school. Parents are welcome to arrange 

their own tutoring in their home if they wish (although this is not provided by Doha Academy staff). 

 

What is the cost per home-schooled student? 

 

In addition to the normal application fees, the school charges 30% of the published school tuition fees 

per child. Parents are required to purchase their own learning resources (textbooks, copybooks etc.).  

 

What is the application process? 

 

Please see the information below if you’d like to enroll your child into the home-schooling program. If 

you’d like further information, please contact: pa.principal@dohaacademy.net  

mailto:pa.principal@dohaacademy.net
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Registration conditions: 

 

First: The guardian is obligated to submit an application to register his child in the home self-education 

system at one of the private schools licensed to provide this type of education, according to the dates 

specified by the administration annually, while fulfilling all requirements and registration conditions. 

 

Second: The concerned school receives the student’s registration request and does the following: 

 

1. Conduct a case study of the student based on his social, health, economic condition, and educational 

history with documented documents provided by the guardian and conduct a personal interview for the 

student and guardian. 

 

2. The guardian provides any important documents that prompted the guardian to choose this type of 

education. 

 

3. The school conducts an approved placement test in the curriculum it offers and mentioned in the 

educational plan for home self-education. The test is supervised by a certified specialist to determine the 

appropriate grade for registering the student in the student registration system. 

 

4. Educational qualification certificate of the guardian (father or mother). 
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 المقدمة

 

التعليم والتعليم العالي لتجريب مبادرة التعليم المنزلي في العام و التربية   تفتخر أكاديمية الدوحة باختيارها من قبل وزارة 

. تم تصميم هذه المبادرة لمساعدة الطلاب الذين كانوا خارج نظام التعليم العام لمدة عام دراس ي  2025/ 2024الدراس ي 

ضعتها إدارة ترخيص  واحد على الأقل، أو القادمين من برنامج تعليم منزلي قائم. تحدد هذه السياسة الشروط التي و 

 .التعليم والتعليم العالي للتعليم المنزليو  التربيةالمدارس الخاصة بوزارة 

 

 ماذا نعني بالتعليم المنزلي؟ 

 

كمل الطالب المسجل في برنامج التعليم المنزلي في أكاديمية الدوحة دراسته من منزله أو من مكان آخر خارج المدرسة ي  

 ولي أمره. ويحق لهؤلاء الطلاب المسجلين في أكاديمية الدوحة الحصول على الخدمات الموضحة أدناه. حسب اختيار

 

 ؤهلون للتعليم المنزلي؟ المالطلاب   من هم 

 

 يجب استيفاء المعايير التالية حتى يتم تسجيل الطالب كطالب يدرس في المنزل في أكاديمية الدوحة: 

 

لتسجيل  تمكن من اييجب أن يكون الطالب خارج النظام التعليمي )لا يذهب إلى المدرسة( خلال العام السابق ل •

 من ذلك، يجب أن يكون قادمًا مباشرة من مكان آخر  
ً
 لتعليم المنزلي.يتبع اكطالب يدرس في المنزل. أو بدلا

 للتعليم الثانوي وأن يبلغ من العمر  •
ً
 عامًا على الأقل.  12يجب أن يكون الطالب مؤهلا

يجب أن تكون جنسية الطالب )حسب جواز السفر / بطاقة الهوية القطرية( بريطانية )حسب أحكام المناهج   •

 الدراسية لدينا(. 

قد يدعم التعليم المنزلي احتياجات الطلاب الذين يمثل حضورهم للمدرسة شخصيًا تحديات جسدية أو عاطفية   •

 . كبيربشكل 
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 شروط التعليم المنزلي: 

 

لا يجوز للطالب المسجل في أكاديمية الدوحة كطالب يدرس في المنزل حضور الدروس أو الأنشطة شخصيًا في المدرسة،  •

 باستثناء اجتماعات أولياء الأمور والمعلمين المقررة والامتحانات الختامية المقررة.

 اتباع إجراءات التقديم الموضحة أدناه واستكمال اتفاقية التعليم المنزلي الخاصة بالمدرسة.  أولياء الأمور يجب على  •

 العالي. والتعليم  سيتم تسجيل الطالب في المجموعة العمرية وفقًا لعمره ولوائح وزارة التربية والتعليم •

 

 خدماتنا في التعليم المنزلي: 
 

إن الطلاب المسجلين في أكاديمية الدوحة والذين يدرسون في المنزل هم أعضاء في مجتمع المدرسة تمامًا مثل الطلاب  

الذين يحضرون المدرسة. وهؤلاء الطلاب هم أعضاء مسجلون بالكامل في المدرسة، لكنهم لا يشغلون مقعدًا فعليًا في 

 المدرسة. 
 

وباعتبارنا مدرسة شاملة، فإننا نسعى إلى دعم احتياجات جميع الطلاب في حقهم في تلقي تعليم عالي الجودة بغض 

النظر عن احتياجاتهم. فيما يلي الخطوط العريضة للخدمات المقدمة للطلاب الذين يدرسون في المنزل في مجموعة 

 مدارس أكاديمية الدوحة: 
 

، وبالتالي لا الخاصحتى يتمكن الطلاب من الوصول إليها في وقتهم  ييمزبرنامج التسيتم تسجيل جميع الدروس على  •

على تطوير جدولهم الخاص مع   أولياء الأمور يتم تقييد الطالب بوقت أو جدول زمني معين. وهذا من شأنه تشجيع 

 طفلهم بما يتناسب مع أي احتياجات إضافية قد تكون لديهم.

 ، فيمكنه عند الطلب حضور درس مباشر عبر الإنترنت.مرولي الأ إذا رغب الطالب /  •

 سيتمكن الطلاب من الوصول إلى موارد التعلم عبر الإنترنت التي تنطبق على المجموعة العمرية التي التحقوا بها.  •

مع معلميهم )على سبيل المثال، لطرح   برنامج التييمزسيتمكن الطلاب من التواصل عبر قناة الرسائل/الدردشة على  •

 الأسئلة، والبحث عن مزيد من المعلومات، وتلقي تعليقات المعلم وما إلى ذلك(.

 من قبل معلميهم. أعمالهمتقييم سيتم يومي و  بشكلالمدرسية  سيتمكن الطلاب من تحميل واجباتهم •

 شهري للحصول على تعليقات حول تقدم طفلهم.  بشكلطلب اجتماعات قصيرة مع معلم طفلهم  ء الأمور لأوليا يمكن  •

الانضمام )بمفردهم أو مع طفلهم( إلى اجتماعات أولياء الأمور والمعلمين المجدولة كل فصل   لأولياء الأمور يمكن  •

 دراس ي مع طلاب آخرين. 

من المتوقع أن يحضر الطلاب شخصيًا جميع الامتحانات الختامية )مواد المدرسة والوزارة(. إذا لزم الأمر، سيتم  •

 فيما يتعلق بموقع المدرسة.بشكل منفصل ترتيبات ال تنسيق
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 ما لا يشمله نظام التعليم المنزلي لدينا:

 

كما ذكرنا، لا يمكن للطلاب حضور الدروس الشخصية في المدرسة أو الأنشطة المدرسية الأخرى بخلاف اجتماعات  

 أولياء الأمور والمعلمين المقررة على مستوى المدرسة بالكامل والامتحانات الفصلية الختامية. 

رحب   ترتيب دروسهم ل بأولياء الأمور لا تقدم المدرسة دروسًا فردية أو دروسًا فردية منفصلة خارج ساعات العمل. ي 

 الخاصة في منازلهم إذا رغبوا في ذلك )على الرغم من أن موظفي أكاديمية الدوحة لا يوفرون ذلك(. 

 

 ما هي تكلفة كل طالب يدرس في المنزل؟

 

% من الرسوم الدراسية المعلنة لكل طفل. ويطلب من الآباء  30بالإضافة إلى رسوم التقديم العادية، تفرض المدرسة 

 شراء موارد التعلم الخاصة بهم )الكتب المدرسية، والدفاتر، وما إلى ذلك(. 

 

 ما هي عملية التقديم؟ 

 

يرجى الاطلاع على المعلومات أدناه إذا كنت ترغب في تسجيل طفلك في برنامج التعليم المنزلي. إذا كنت ترغب في مزيد من  

 pa.principal@dohaacademy.netعلى:  التواصل معناالمعلومات، يرجى 
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 التسجيل في التعليم الذاتي في المنزل 

 بتقديم الطلب عن طريق المدرسة  ولي الأمريقوم 
تستقبل المدرسة الطلبات وتتحقق منها بالتسجيل على  

 نظام الوزارة 

 

 

 

 

 

 

 التعليم الذاتي في المنزل  بدأ

 
ً
( تقديم الامتحانات في المدرسة شخصيا

ً
  )حضورا

تقوم إدارة شؤون المدارس الخاصة بمتابعة إجراءات  

 المدارس وملفات الطلبة بالتعاون مع إدارة التراخيص 

 

 

 

 

 

 

اقبة نتائج الاختبار   مر

 مراقبة نتائج الاختبار 
عند الانتهاء من   واعتمادها سيكون تسليم الشهادة  

 المرحلة الثانوية من المنهج 
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 شروط التسجيل: 

 

: يلتزم ولي الأمر بتقديم طلب تسجيل ابنه في نظام التعليم الذاتي المنزلي بإحدى المدارس الخاصة المرخصة لتقديم 
ً
أولا

، مع استيفاء كافة المتطلبات وشروط التسجيل.
ً
 هذا النوع من التعليم، وذلك وفق المواعيد التي تحددها الإدارة سنويا

 

: تتلقى المدرسة المعنية طلب تسجيل الطالب وتقوم بالآتي:
ً
 ثانيا

 

لطالب بناءً على حالته الاجتماعية والصحية والاقتصادية وتاريخه التعليمي مع تقديم الوثائق  احالة ل. إجراء دراسة 1

 الموثقة من ولي الأمر وإجراء مقابلة شخصية للطالب وولي الأمر.

 

 . يقدم ولي الأمر أي وثائق مهمة دفعت ولي الأمر إلى اختيار هذا النوع من التعليم. 2

 

والمذكور في الخطة التعليمية للتعليم الذاتي المنزلي، ويشرف   . تجري المدرسة اختبار تحديد المستوى المعتمد في المنهج3

 على الاختبار أخصائي معتمد لتحديد الدرجة المناسبة لتسجيل الطالب في نظام تسجيل الطلاب.

 

 . شهادة المؤهل التعليمي لولي الأمر )الأب أو الأم(.4
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